
 

Sněženka farní 
      Zpravodaj  farnosti  Panny  Marie  Sněžné  v  Praze 

 

 
Drazí čtenáři! 

Jako bychom si ani neuvědomili všechny výhody dlouhých červnových dnů 

a krátkých nocí a už stojíme na prahu podzimu a s napětím očekáváme, kdy 

začneme přitápět a hlavně, co to bude stát. Sluníčko nám přes prázdniny 
ukázalo, jakou umí mít sílu, na konci prázdnin zase déšť předvedl svou 

vydatnost. Jsem rád, že obilí je sklizeno a věřím, že i vrcholné dozrávání 

hroznů dojde ke svému kvašení a vyzrávání, že dojde ke kráse ve sklence 
a k bohaté chuti, která potěší srdce člověka. I když se naše představy a plány 

často liší od reality, můžeme si tím víc uvědomit, že jsme v rukách Božích 

a citlivěji vnímat, kolik nám dává úžasných věcí i událostí, které můžeme 

prožívat. 
 Ať je to mnoho krásných setkání nebo i příhod, kdy se v okamžiku něco 

zvrtne, či praskne, a plány se musí přizpůsobit. Věřím, že by to vše mělo být 

o vděčnosti a pokoře, ale co taková pokora je? 
 Pokora je pravdivost a k tomu patří moudrost a dobré rozlišování, které nám 

může dát jedině Bůh. Lidské uvažování bez jeho Ducha svatého nás zavádí do 

slepých uliček a smutku. Pravdivost je třeba i v tom, že věci a možnosti, které 
člověk má, nejsou samozřejmostí, ale darem. Jak můžeme vidět v tomto čase, 

nastává pro mnohé náročné období. Je tedy moudré Bohu za všechna dobra 

děkovat i prosit o ochranu a požehnání. Pravdivost je i v tom, uvědomit si, co 

ke svému životu potřebuji, a co mohu postrádat, a k tomu je potřeba i odvaha. 
Je to právě i v takové situaci, kdy má člověk skoro celé prázdniny sádrové 

a mnoho samozřejmých věcí se stává obtížnými. I v těchto omezených 

možnostech se ale můžeme naučit novým věcem a vidět život z jiného úhlu. 

Ročník XXVIII.                                                                      Září 2022 
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Třeba objevit vstřícnost a ochotu druhých ku pomoci (všechny zástupy, 

přesuny autem, nošení vozíku do schodů nebo obráceně, všechny nabízené 

pomoci a přání brzkého uzdravení, modlitby…). 
 Měl jsem možnost účastnit se Charismatické konference a posloužit 

zpovídáním, měl jsem možnost projet se na lodi krásným a dlouhým údolím na 

Dalešické přehradě i po Vltavě. Následně přes těžkosti s nohou zažít veliké 
věci v Hájku. Tady na tomto místě děkuji těm, kteří mě zastoupili a pomáhali 

zajistit chod bistra. Myslím, že Bůh byl uprostřed všech těch prázdninových 

událostí. 
 Čeká nás spousta nového, neznámého i trošku plánovaného. Přeji vám sílu 

a odvahu a otevřenost, aby člověk nepřehlédl Boží věci pod návalem těžkostí 

tohoto světa nebo osobních problémů. Kéž by ti, kteří vládnou a mají možnost 

něco změnit k lepšímu, mají odvahu tak konat! 
 Školáci, mnoho zdaru! 

Váš Filip 

 

 

 
 

Z FARNOSTI 
 

Pro aktuální informace sledujte, prosím, nástěnku a ohlášky. 

 

 
• První mše svatá po prázdninách pro rodiny s dětmi s požehnáním 

aktovek se koná v neděli 4. září v 10.15 hodin. Všichni jste srdečně zváni! 
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• Pastorační rada bude v úterý 6. září v 19.00 hodin na faře. 

• Setkání místního bratrského společenství Sekulárního františkánského 

řádu se uskuteční v rámci hlavní pouti v Hájku v sobotu 10. září 2022. 

Mše sv. je v 11.30 hodin. Čas a místo našeho setkání budou upřesněny. 

• Hlavní hájecká pouť je v sobotu 10. září, celebruje biskup Václav 

Malý – informace a program viz plakátek na str. 3 a 4. 

• Veřejné sbírce Donio.cz s názvem „Pomozte zbudovat sociální zařízení ve 

františkánském klášteře v Hájku“ lze stále přispívat. Informace najdete i na 

nástěnce v kostele a na nádvoří. Ze 2,6 milionů korun jsme zatím vybrali přes 360 

tisíc. Za vaše dary srdečně děkujeme! 

• Ve středu 7. září začne výuka náboženství se Simonou Skřivánkovou. 

1. až 4. třída 16.00–16.45 hodin (spojené s přípravou k 1. sv. přijímání), 

děti od 5. třídy 17.00–17.45 hodin. Tyto a další informace můžete nalézt na 
webových stránkách v rubrice „Pravidelná setkávání“. 

• Příprava na křest a biřmování s o. Filipem začne v úterý 20. září v 17.00 

hodin na faře. 

• Biblické hodiny s o. Bonaventurou se konají od 13. září každé 2. a 4. 

úterý v měsíci v 19.15 hodin. 

• Hodiny pro veřejnost na faře budou od září ve čtvrtek od 14.00 do 16.00 
hodin, v pátek od 9.00 do 11.30 hodin. 

• Adorace v Michalské kapli bude od září opět probíhat každý všední den 

od 9.00 do 15.00 hodin (tedy v době, kdy se zpovídá). Tabulku na září, do 

které se budete moci přihlašovat, najdete v Michalské kapli i na webu. 
Informace také na tel. č. 723 955 524 (Zuzana Rebcová). 

• Konventní mše sv. v 7.00 hodin pro veřejnost po prázdninách nebudou 

obnoveny. 

• Transitus bude v pondělí 3. října – jedná se o slavnostní pobožnost na 

památku smrti svatého Otce Františka. 
 

 

https://www.donio.cz/pomozte-zbudovat-socialni-zarizeni-v-hajeckem-klasteru
https://www.donio.cz/pomozte-zbudovat-socialni-zarizeni-v-hajeckem-klasteru
https://pms.ofm.cz/wp/index.php/_aktuality/
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OHLÉDNUTÍ 
 

Františkánská pouť mládeže do Hájku 29. 7. – 2. 8. 2022 
Letošní pouť jsme zahájili v turistickém středisku v Radotíně, kde se v pátek 
29. 7. sešlo celkem 40 účastníků. Br. Eliáš odsloužil úvodní mši svatou 

a v sobotu ráno jsme se vydali na první etapu cesty, která vedla do Řevnic. 

Tam jsme přenocovali na faře, případně na farní zahradě ve stanech. Druhá 
etapa nás vedla kolem hradu Karlštejn do Sv. Jana pod Skalou, kde jsme měli 

mši svatou v kostele a poté došli zbývající kilometry do Berouna. Tam jsme 

nocovali v kempu ve stanech, někteří využili i možnost koupání v Berounce. 

Poslední, pondělní etapa končila v Hájku. Po příchodu odsloužil o. Eliáš mši 
svatou a následovala celonoční adorace. Následující den jsme společně 

s dalšími poutníky prožili slavnost Porciunkule. 

 
Br. Jeremiáš 

 

 

 
 

Z františkánské pouti mládeže 
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Oslava 100. narozenin otce Benedikta 
5. srpna oslavil náš všemi milovaný otec Benedikt Vladimír Holota své 

fantastické 100. narozeniny. Oslava byla nádherná, tolik lidí, kteří se sjeli ze 

všech koutů naší republiky i ze zahraničí, náš kostel a refektář snad nezažil. 

Otec Benedikt koncelebroval při mši svaté vedené o. biskupem Malým, potom 
s o. Piťhou představili tři (staro)nové knihy, které byly později ke koupi 

v refektáři, a nyní jsou k dostání v knihkupectví u Paulínek, na nádvoří proběhl 

přípitek a rozdávaly se pamětní obrázky. Poté se všichni přesunuli do refektáře, 
plného vynikajícího jídla a pití, kde o. Benedikt přijímal až dlouho do noci 

gratulace, dárky, podepisoval své knihy, usmíval se, žehnal… 

 Ne každý také ví, že o. Benedikt je mimo jiné i vynikajícím malířem 
a karikaturistou. K oslavě jeho narozenin byla tudíž v zadním výstavním traktu 

našeho kláštera (v malé galerii) otevřena výstava jeho obrázků, akvarelů 

a karikatur, které si ještě během září můžete po domluvě prohlédnout. 

 Bohu díky za o. Benedikta a vyprošujeme mu spoustu Božího požehnání 

a ochranu Panny Marie do dalších let!  
Zuzana Rebcová 

 

 

 

 

 
 

 

P. S.: Na četné dotazy odpovídáme: oslava o. Benedikta prý ani v nejmenším 
nevyčerpala, naopak – vlila mu do žil spoustu nové energie. Bohu díky! 



8 

Farní dovolená – YMCA Soběšín 2022 
Letošní farní dovolená proběhla opět v zařízení YMCA Masarykův tábor 

Soběšín. Celý týden nám přálo krásné počasí a program byl opravdu nabitý, 

přičemž byl obohacován dokonce za chodu a každý si jistě přišel na své. 

Bydleli jsme opět v chatkách a podařilo se zajistit, že jsme téměř po celou 
dobu měli tábor sami pro sebe. 

 V neděli večer jsme pobyt zahájili opékáním špekáčků. V pondělí byl 

rozehrán velký turnaj v Ringu, děti si mohly malovat různé obrázky na trička 
nebo tašky a někteří se vydali i na cyklovýlet do Ratají nad Sázavou. Úterý 

a čtvrtek byl vyhrazen pro sjíždění Sázavy na kánoích. V úterý se vydaly na 

cestu dvě skupiny od PMS, jedna sjížděla řeku z kempu Omaha (10,5 km) 
a druhá až ze Zruče nad Sázavou (23 km). Ve čtvrtek se vydala na cestu 

skupina z Moravské Třebové a jela z tábora YMCA do Ratají nad Sázavou (13 

km). Někteří se v úterý vydali na prohlídku hradu Český Šternberk a ve čtvrtek 

na zámek Konopiště. 
 Středa byla vyhrazena pro táborový den, dohrával se turnaj v Ringu, někteří 

odpočívali, jiní využili možnost koupání v Sázavě, někteří vyrazili na výlet do 

Malešova, kde jsme měli komentovanou prohlídku místní tvrze. Zejména 
dětská část výpravy, včetně bratra Angela, byla zaujata možností vyzkoušet si 

středověkou zbroj, všichni pak byli uchváceni replikou padacího mostu 

s možností sestupu z tvrze po replice dobové schodištní věže. V malešovském 
pivovaru jsme následně doplnili zásoby zlatavého moku na večerní program. 

Myslím, že mnozí budou vzpomínat na „hudební večery s kytarami, 

mandolínou, basou a banjem“, které vyprovokoval br. Eliáš, načež se různě 

přidali další muzikanti profesionální i amatérští. Zejména jamování Honzy 
a Jirky Bokových s Honzou Štěpančíkem mělo vysokou úroveň. 

 Ve čtvrtek se kromě sjíždění řeky a návštěvy zámku Konopiště podařilo 

jedné skupině výletníků navštívit sklárnu v Sázavě a skupina bratří (Jeremiáš, 
Lukáš, Bonaventura) podnikla cyklovýlet do Sázavského kláštera. V pátek 

jsme se v hojném počtu vydali vlakem do Ledče nad Sázavou a odtud na pěší 

pouť do Číhoště, působiště P. Josefa Toufara, o němž nám již ve středu podal 

úžasnou přednášku „Prófa“ Petr Macek. V Číhošti jsme všichni slavili mši 
svatou, předsedal jí br. Eliáš. 

 V sobotu br. Angelo za pomoci starších děvčat osvobodil různými soutěžemi 

a aktivitami rodiče od jejich ratolestí, aby se mohli plně věnovat duchovní 
obnově, kterou vedl br. Michael na téma modlitba. Odpolední program byl 

volný. Jedna skupinka výletníků ještě vrátila soudky od piva do malešovského 

pivovaru a navštívila Kutnou Horu. Večerní mše svatá, kterou sloužil br. 
Bonaventura, byla vlastně už rozlučková, protože někteří ten večer odjížděli 

domů. Na závěr jsme všichni srdečně poděkovali organizátorům a zejména 
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Ajce Jeřábkové, na jejíchž ramenou ležela extrémně velká část organizace, 

a bez jejíhož nasazení by se mnohé jistě nepodařilo tak, jak se podařilo, tj. 

perfektně. Ajko, díky! ☺ Dá-li Pán, termín příští farní dovolené byl stanoven 
na 6. až 13. 8. 2023. 

Br. Jeremiáš 

 

 
 

 
Ohlasy některých účastníků 

Na farní dovolenou v chatkách u Sázavy jsem se těšila už od loňského srpna, 

kdy mně mé kamarádky líčily, jak příjemná atmosféra tam panovala a jak milé 

lidi tam potkaly. Realita nakonec předčila očekávání; klidné prostředí lesního 
kempu se staletou historií, který je ideálně zasazený mezi řeku a železnici, 

dobré jídlo, čisté umývárky, ale hlavně skvělí lidé a skvělý program (díky Ajko 

a díky otče Boni!). Velice oceňuji i další iniciativy a aktivity mimo hlavní 
program jako např. divadelní představení, malování na trika, cvičení pro děti, 

vystoupení kouzelníka… a další, které vznikly až na místě, jako třeba výlet do 

sázavských skláren (díky Maří a Růžko!). 
Velkým zážitkem pro mne pak byla páteční pouť do Číhoště se mší svatou, a to 

nejen díky možnosti svátosti smíření přímo pod stromy za kostelem (díky otče 
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Lukáši!). Je to místo, které určitě stojí za to navštívit a kam bych se asi jinak 

neměla možnost podívat. Na pátek a sobotu jsem naštěstí měla hlídání dítěte, 
tak jsem se mohla zúčastnit nejen pouti, ale i duchovní obnovy s povídáním 

o třech druzích modlitby (díky Michaeli!). 

 Moc děkuji, že jsem se mohla setkat se starými známými z farnosti, které 
kvůli svému dlouholetému pobytu v zahraničí potkávám jen několikrát za rok, 

ale i že jsem mohla poznat nové úžasné lidi od PMS, z Kbel či Moravské 

Třebové. Těším se, že vás všechny potkám zase za rok na Chatkách 23! 
 

Martina Jiráčková a syn Prokop Jeroným, 3 roky 

 
Farní dovolená byla pro nás opět nejhezčím týdnem prázdnin, i když jsme ji 

trávili hlavně pozorováním (vzhledem k našemu malému přírůstku do rodiny). 
Ale bylo možné zúčastnit se pestrého programu. My jsme se kromě plavby po 

Sázavě, prohlídky zámku Český Šternberk a vyřezávání ze dřeva, zúčastnili 

i poutě do Číhoště. Už samotná poutní cesta byla obohacující – jak setkáním 
s milými lidmi, tak krásnou krajinou. Bylo fajn, že jsme mohli být v blízkosti 

tolika bratří františkánů a každý den zakončit mší v tak velkém společenství. 

Farní dovolená byla skvělá příležitost jak se více poznat s ostatními. Těšíme se 
na příští rok! 

Vladimír Kotal 

 
Na farní dovolené jsem byla poprvé a moc se mi líbil výběr místa v pěkné 
přírodě. No, a to počasí jaké jste zařídili! 😊 Jelikož jsem neměla úplně 

představu, jak probíhá program během společných dnů v táboře, připravila 

jsem pro zpestření i individuální program. Moje iniciativa se ukázala jako 
zbytečná, protože nabídka aktivit byla bohatá a moje neteřky, se kterými jsem 

dovolenou strávila, byly nadšené z výletu na vodě a sportovních aktivit 

v táboře. Co dodat? Velké díky a tak snad zase za rok! 
 

Denisa Krajčovičová 

 
Jsme u Sněženky poměrně noví a moc jsme nevěděli, co od farní dovolené 

čekat. Byl to ale krásný čas. Jsme vděční za duchovní program, užili jsme si 
sportování i zpívání a hlavně jsme rádi za možnost setkání s lidmi, které známe 

jen od vidění z nedělních mší. Těšíme se, že po prázdninách budeme moci 

navázat na společné chvíle a být více součástí farního společenství. Děkujeme. 
 

Martin Loučka 
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Děkujeme bratrům františkánům a všem obětavým organizátorům za to, že 

jsme mohli prožít farní dovolenou v kempu YMCA Soběšín. Byl to pro nás 
nejkrásnější týden letošního léta a dojmy z něj jsou pořád živé. Věříme, že se 

podaří podobné setkání zorganizovat i příští rok. Byli bychom moc vděčni. 

 
Rodina Miřátských 

 

 

Františkánská zkušenost pro mladé na Hoješíně 2022 
To tu ještě nebylo. Dlouho uvažovali organizátoři této akce o jejím uskutečnění 

a troufám si říci, že to byli jmenovitě sestry Michaela a Josefka OSF a bratr 
Bernard OFM, kteří vnesli s Boží pomocí do těchto neprozkoumaných oblastí 

nový, svěží vítr. Inspirací jim byly akce, které se již léta konají ve spolupráci 

Školských sester a bratří Františkánů na Slovensku. Spojení společné práce 
a modlitby v menší skupince účastníků s bratry a sestrami bylo velmi lákavou 

formou, jak nabídnout mladým lidem účast na prožívání františkánské 

spirituality. 
 

 
 

Místem konání akce byl Dům sestry Elišky na Hoješíně v krásném prostředí 

Železných hor. V pondělí 22. 8. se nás tu sešlo devět členů organizačního týmu 

a třináct účastníků ve věku od 19 do 40 let. Program byl velmi intenzivní 
a vytvořilo se tu mezi námi nádherné společenství. Vstávalo se brzy, v 6.15 

jsme začínali rozjímáním nad textem evangelia a následovala mše svatá, kterou 

první den sloužil otec biskup Josef Kajnek spolu s bratrem Felixem 
z Uherského Hradiště, v následujících dnech br. Felix, otec Jakub Brabenec 

a poslední dny otec Milan Vrbiak. Po snídani jsme se sešli v sále, kde měl vždy 

někdo z organizátorů připravenou promluvu na konkrétní františkánské téma, 
které nás mělo ten daný den provázet. Dopolední i odpolední program patřil 
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společné práci. Umývání oken, vaření, reorganizace kompostu, řezání suchých 

větví, sekání trávy, odstraňování náletů v sadu, porážka vykrmených brojlerů 

a jejich škubání a kuchání, uklízení v kostelích v okolních farnostech a úklid na 
hřbitově a další. Mnohdy se společná práce stala příležitostí k velmi osobním 

rozhovorům. 

 Večerní program byl zaměřen na završení a prohloubení rozjímání o tématu 
dne s moderovanou adorací za doprovodu chválové kapely. Jeden večer jsme si 

také promítli film „Bratr Slunce, sestra Luna“ od režiséra Franca Zeffirelliho. 

Všichni účastníci se shodovali v tom, že během celé zkušenosti prožili velmi 
hluboké a intenzivní chvíle před Pánem. Vrcholem akce byla páteční pouť 

s tématem „La Verna“, kdy se Bernardovi podařilo kousek od města Chotěboř 

najít v lese skalní trhlinu, velmi podobnou té na skutečné La Verně v Itálii. 

Pouť jsme zahájili nejprve hodinou naprostého ticha, kterou vystřídala etapa 
s možností rozhovorů. Potom jsme se rozdělili do dvojic, které se vydaly na 

určené místo samostatně a cestou se modlily za kraj a lidi žijící v něm. 

Některým účastníkům se podařilo i promluvit s místními obyvateli. Společně 
jsme pak dorazili až na „La Vernu“, kam za námi dorazila i sestra Baptista 

s hudebními nástroji, a hlavně s monstrancí. Bratr Bernard s sebou nesl 

Nejsvětější svátost, a tak jsme mohli prožít úžasnou adoraci v přírodě. Zároveň 
všichni účastníci využili možnosti přímluvné modlitby u tří dvojic „bratr – 

sestra“. 
 

 
 

V sobotu jsme provedli generální úklid v Domě sestry Elišky a ze srdce 

poděkovali sestrám Grátii, Ancille, Terezce a Baptistě za úžasnou lásku a péči, 

se kterou se o nás staraly. 
Br. Jeremiáš 
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😊 
 

Svatý František prochází s bratry krajinou. Slunce pálí, pot z nich jen leje, 
všichni jsou utrmácení, jen František volá: „Chválím tě, Bože, za našeho bratra 

slunce.“ Časem se strhne průtrž mračen, všichni jsou promočení na kůži 

a František zase: „Chválím tě, Bože, za naši sestru vodu!“ Déšť ustane, nad 
bratry proletí ptáček, a jeho exkrement se snese Františkovi přímo na hlavu. 

Bratři zvědavě čekají, co přijde, zda se František přece jen nerozčílí. 

A František? Nadechne se, pohlédne k nebi a praví: „Pane Bože, já tě tak 
chválím, že krávy nemají křídla!“ 

Lucie Vorlová 

 

 
 

DESET PŘEKVAPENÍ PŘI ADORACI (7.) 
 

Uvědomíte si, jakého štěstí se vám dostává 
Craig Booth: York Minster 

 
Jestliže máte k adoraci tak snadný přístup, že tam totiž dojedete autem anebo to 

dokonce máte ke kostelu kousek pěšky, pak poznáte, do jaké míry tuto možnost 

považujete za samozřejmost. Jsou lidé, kteří by velmi rádi strávili při adoraci 
čas s Ježíšem, ale nemohou se hnout z domova, jsou nemocní anebo zcela 

zaneprázdněni péčí o děti. Pak jsou na světě také ti, kteří pro Eucharistii riskují 

svůj život v místech, kde jsou pro svou víru pronásledováni. Když pomyslíte 
na ty, kteří chodí pěšky několik hodin nebo i dní, aby mohli být s Ježíšem ve 

svátosti, dojde vám, že máme veliký dar. Tím je už jen to, že se můžeme 

svobodně modlit, nebo že máme kněze, který nám uděluje svátosti. 

 

 
 

K ZAMYŠLENÍ 
 

Je po prázdninách, začíná nový školní rok. Končí doba volnosti, zážitků 
a odpočinku. Co tedy nastává? Snad negace toho všeho příjemného? Není 

tomu tak. Školní rok jen „přehazuje výhybku“ do jiného režimu. A my dobře 

víme, že nás čeká opět mnoho krásného, úžasného, inspirativního. A také, 

https://www.flickr.com/photos/craig_m_booth/2442981011/
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podobně jako o prázdninách a dovolených, i lecjaká zkouška a trampota. A tak 

nezapomeňme, ke všemu co nás potká, vždy pozvat Pána. Nejraději hned, jak 
ráno oči otevřeme. 

 

Ve všem a vždy Bůh 
 
„Člověk je zrozený pro radost,“ říká Blaise Pascal. Nikdo by nechtěl být 

v životě bez radosti. Ta patří k životu jako vzduch k dýchání. Nemusím se 

shánět po radosti. Tak povstane spíš zlost. Máme být každý den otevřeni pro 
různá překvapení života a každý den se nechat obdarovat radostí. Někdy jde 

o maličkost, ale duši dělá dobře: nějaká melodie v rádiu, neočekávaný dopis, 

malá květinka, která na jaře vykoukne z pod sněhu. 
 

Potřebujeme povzbudit, abychom si všímali malých i větších radostí v životě 
a byli za ně vděčni. Radost je dar z nebe. 

 

Radost není možno vědomě udělat. Je to skutečný nebeský dar. Jsou lidé, kteří 
velmi těžko vnímají Boha a těžko prožívají radost. Radost závisí tedy ne na 

věcech, ale na lidech. Kde je člověk v nitru spokojen, tam je radost. 

 
Děti jsou štěstí. Mnozí nezaměstnaní vědí velmi dobře, že život bez výdělku je 

těžký a neradostný. Radost z práce působí radost v práci i v rodině. Nikdo 

nezapře, že děti někdy přivedou rodiče k úplnému vyčerpání. Jsou v pravém 
slova smyslu cenné, a i drahé… Mnoho dětí, velká rodina, může za 

nepříznivých okolností být i cestou k chudobě, a to i v celkově bohaté 

společnosti, pokud nepřijde pomoc. Avšak na druhé straně: Existuje větší 
radost než smích, srdečnost a něžnost dětí? Je největší životní radostí, když 

rodič s láskou řekne svému dítěti: Ty jsi můj poklad! Zde se nemyslí na zlato 

a stříbro, ale na opravdovost srdce. (…) 
 

Podobnou radost znají i ti, jimž nebylo dopřáno mít vlastní potomky, ale kteří 

radost z darování se zažívají jiným ušlechtilým způsobem. 
 

Radost z víry. Kvalita života. Není zničena u všech lidí nemocí a smrtí? Bible 

tvrdí ve Starém zákoně dvěstěkrát a v Novém zákoně stokrát, že radost patří 
k životu. A když Pavel říká v listě Tesalonickým: „Radujte se v každé době“ 

(5,16), pak za tím stojí víra, že je něco víc, než tento život. Věřící mají v Bohu, 

a v Ježíši Kristu vzkříšeném, pramen radosti a důvěru, která jim pomáhá 
všechno neradostné a odporné v životě vydržet. Víra ve světlo není útěk před 
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temnotou. To by nám křesťanům mohlo být vyčítáno, že si přes všechna 

poučení stále a opakovaně musíme připomínat svou velikonoční radost. 
I pravdu, že radost ze vzkříšeného života je naší silou. 

 

Radost je zásilka od Boha pro každého z nás. On naši adresu zná. Jen my 
musíme mít stále otevřeno… 

 

Zdroj: 
ThDr. Jaroslav Studený: Bůh mého stáří. Cholina 2007, str. 50, 51, 52 a 54. 

Kráceno. Výběr redakce. 

 
 

 

* * * 
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___________________________________________________ 

Pravidelné bohoslužby v kostele Panny Marie Sněžné 
všední dny: 8.00, 18.00 (po mši sv. večerní nešpory) 
neděle: 9.00, 10.15 (pro rodiny s dětmi), 11.30, 18.00 

denně: 17.30 modlitba růžence 

čtvrtek: 19.00–20.00 tichá adorace v kapli sv. Michala 

Pobožnost u hrobu 14 mučedníků bude ve čtvrtek 15. 9. v 19.00 hodin. 
 

 

 
 

Z františkánské pouti mládeže 

 

 

  
 
 
Pomozte zbudovat sociální zařízení ve 
františkánském klášteře v Hájku (donio.cz) 

 

 
 

Fara: Jungmannovo náměstí 18, Praha 1, pms@efara.cz, tel.: 222 246 243 
Farář: P. Filip Jan Rathouský OFM 

Farní vikář: P. Bonaventura Ondřej Čapek OFM 

Hodiny pro veřejnost: Po, Út, St (pouze po předchozí domluvě s farářem); 

Čt 14–16.00; Pá 9–11.30. 

Aktuální informace najdete na internetu: www.pms.ofm.cz 
________________________________________________________ 
Redakce Sněženky: A. a Z. Bohdaneckých, Ž. Ludvíková, tel: 604 238 059, bohdik@gmail.com 
Uzávěrka příštího čísla je 20. 9. 2022. Tisk: Rychlotisk, Jungmannova 3, Praha 1 
Náklady na vytištění jednoho čísla farního zpravodaje jsou 12 Kč. Neprodejné. 

Dobrovolné příspěvky vhazujte do pokladničky v kostele. 

 

https://www.donio.cz/pomozte-zbudovat-socialni-zarizeni-v-hajeckem-klasteru
https://www.donio.cz/pomozte-zbudovat-socialni-zarizeni-v-hajeckem-klasteru

